
 

PROTOKÓŁ NR 0012.7.2012 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

 i Samorządu Terytorialnego  
w dniu 12 czerwca 2012 r. 

 
 
 
Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A   
Czas posiedzenia:  godz. 12.00- 14.00 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie             
z załączonymi listami obecności. 

 
1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku obrad. 

3.  Plan pracy Komisji na II półrocze 2012 r. 

4. BEZPIECZNE WAKACJE. 

5. Sprawy bieżące. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2012-2040,  

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 Rady 

Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2011r. w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok,   
 

• Pismo do Zarządu Osiedla Pionierów dotyczące zmiany statutów rad osiedli 
i sołectw, 
 

• Pismo dotyczące prośby o wsparcie społecznej inicjatywy w sprawie  
uczczenia bitwy o Bożą Górę, 
 

• Wszczęcie postępowania nadzorczego wobec uchwał oświatowych (7). 
 

6. Wolne głosy i wnioski.  

7. Zakończenie posiedzenia.  

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia.  
 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  
Tadeusz Markiewicz otworzył posiedzenie. Powitał zaproszonych na posiedzenie 
gości oraz członków komisji.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Komisja przyjęła porządek obrad jednogłośnie. 
 

Ad.3. 

Plan pracy Komisji na II półrocze 2012r. 



Sierpień  1. Stan przygotowania placówek oświatowych do   nowego 
roku szkolnego. Bezpieczna droga do/ze szkoły. Zagrożenia, 
proponowane  rozwiązania – wspólne posiedzenie z Komisją  
Edukacji (nieobowiązkowe). 

 
Wrzesień  1. CPR Tychy lub Dąbrowa Górnicza – posiedzenie wyjazdowe. 

2. Sprawy bieżące. 
 

Październik  1. CPR Karvina – posiedzenie wyjazdowe. 
2. Sprawy bieżące. 

 
Listopad  1. Państwowa Straż Pożarna w Jastrzębiu Zdroju. 

2. Sprawy bieżące. 
 

Grudzień  1. Budżet miasta na 2012r.  
2. Plan pracy na I półrocze 2012r. 
3. Sprawy bieżące.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie proponowany plan pracy na II 
półrocze 2012r.  Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, 
wstrzymujących się –1. 
 

Ad.3. 

BEZPIECZNE WAKACJE. 

Krzysztof Czaja – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji przedstawił Plan 
działań Policji w zakresie corocznej akcji „Bezpieczne Wakacje”. 
 
Materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Marek Wróbel – Komendant Straży Miejskiej przedstawił plan działań Straży 
Miejskiej w ramach akcji „Bezpieczne Wakacje”.  
 
Materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Andrzej Pawłowski – Naczelnik Wydziału Edukacji Urzędu Miasta przedstawił dane 
dotyczące form wypoczynku letniego organizowanych przez szkoły w okresie 
wakacyjnym oraz dane dotyczące „bezpiecznych wakacji”. 
 
Materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Franciszek Franek 
Czym jest to podyktowane, że tylko 6 szkół organizuje zajęcia zorganizowane.  
 
Andrzej Pawłowski 
Wakacje to czas urlopu dla nauczycieli, jest trudno zmotywować nauczycieli do 
organizowania zajęć w tym okresie.  
 
Franciszek Franek 
Dopominam się o bezpieczeństwie przy boiskach sportowych, wielokrotnie 
prosiłem o podjęcie działań w tym kierunku, aby zwiększyć bezpieczeństwo               
przy obiektach sportowych. Sytuacja ciągnie się już od stycznia.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Czy robione było rozeznanie, jakie jest zapotrzebowanie na zorganizowanie zajęć 
w rejonach sołectw? 
 



Andrzej Pawłowski  
Robiona była diagnoza dotycząca liczbę dzieci zamierzających skorzystać z tej 
formy wypoczynku w szkole, liczba dzieci wyjeżdżających sukcesywnie zwiększa 
się.  Chętni są, jednak z doświadczenia wynika, iż w miarę upływu czasu ilość 
dzieci wykrusza się. W tym roku kalendarzowym SP-12 deklarowała 
zorganizowanie ferii, pieniądze były zabezpieczone w budżecie, nie zorganizowała 
z braku chętnych.  
 
Andrzej Kinasiewicz 
Nie zmuszajmy dzieci do chodzenia do szkoły w lipcu i sierpniu. Często jest taka 
sytuacja, że w okresie wakacyjnym dzieci nie chcą brać udziału z form 
organizowanych przez szkoły.  
 
Tadeusz Markiewicz  
Jak wygląda sprawa zakupu tablic interaktywnych. 
 
Marek Wróbel 
Nabycie tablic jest w naszym zamiarze, środki są zabezpieczone, aktualnie jest 
zator ze względu na brak decyzji co do wyglądu tablic. Program, który 
realizowaliśmy, może być nawet programem ogólnopolskim. Programem 
interesuje się także Austria. Rybnik poszedł także w nasze ślady. 
 
Tadeusz Markiewicz  
Komisja sformułuje wniosek w tej sprawie. 
 
Ad.4.  
Sprawy bieżące. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2012-2040,  

 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta 
W związku ze zmianami wynikającymi z projektu uchwały Rady Miasta w sprawie 
zmiany budżetu Miasta na 2012 rok przygotowanej na najbliższą sesję zachodzi 
konieczność aktualizacji informacji zawartych w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2012 –2040. Wobec powyższego 
wprowadza się następujące zmiany: 
1.W załączniku nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
lata 2012-2040, w tym prognoza kwoty długu i relacja wynikająca z art. 243 
ustawy o finansach publicznych”  wprowadzić wartości liczbowe wynikające  z 
projektu uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2012 rok 
przygotowanej na sesję Rady Miasta w czerwcu.  
2. W  załączniku nr 2 „Objaśnienia przyjętych wartości w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata  2012-2040, w tym w prognozie 
kwoty długu oraz relacji wynikającej  
z art. 243 ustawy o finansach publicznych” zaktualizować informacje, głównie w 
zakresie wyniku finansowego oraz przychodów i rozchodów.     
3. W  załączniku nr 3 „Zestawienie przedsięwzięć wieloletnich dotyczących 
programów i zadań majątkowych”  proponuje się: 
a)w 2013 roku wprowadzić pożyczkę preferencyjną w wysokości 591 000 zł jako 
nowe źródło finansowania dla przedsięwzięcia wieloletniego pn. „Adaptacja 
obiektów byłej stacji paliw na Gminny Punkt Zbiórki Odpadów Niebezpiecznych”, 
natomiast w 2012 roku zmniejszyć  wydatki na to zadanie o kwotę 52 000 zł. 
Limit zobowiązań zwiększyć o kwotę 539 000 zł, 
b)wprowadzić nowe przedsięwzięcie wieloletnie do 2012 roku „Budowa dróg ul. 
Skrzyszowska” z planowanym limitem zobowiązań i wydatków  na kwotę 1 066 



458 zł, i okresem realizacji 2011-2012 jest to kontynuacja zadania realizowanego 
w 2011 roku w zakresie opracowania dokumentacji technicznej. Ponadto  dodaje 
się do zakresu rzeczowego kolejny pkt. 12,  
c)zmniejszyć przedsięwzięcie wieloletnie „Przebudowa parkingu ul. Wodeckiego” 
z planowanym limitem zobowiązań i wydatków w 2012 roku o kwotę 170 000 zł, 
Zmniejszenie wynika z faktu, iż w budżecie 2012 roku zabezpieczono środki w 
wysokości 200 000 zł, zaś wartość całkowita zadania to 1 500 000 zł. Na dzień 
dzisiejszy brak jest pełnego zabezpieczenia środków na realizację zadania, zaś 
wykonanie w roku bieżącym przebudowy choćby części urządzeń kolidujących z 
przebudową parkingu jest  niemożliwe z uwagi na przedłużającą się budowę 
sklepów „Biedronka – Mrówka” przy ulicy Rybnickiej, 
d)przesunąć w latach wykonanie przedsięwzięcia „Przebudowa drogi Pole Bzie-
KSSE” o kwotę 960 000 zł, z 2012 do 2013 roku, projekt budowlano-wykonawczy 
zostanie ukończony w grudniu 2012 roku, co uniemożliwia wykonanie 
jakichkolwiek prac w 2012 roku,  
e)przesunąć w latach wykonanie przedsięwzięcia „Rozbudowa kompleksu 
budynków  przy ul. Cieszyńskiej 146-148” i zwiększyć limit wydatków i 
zobowiązań o kwotę 140 000 zł, w tym: zmniejszyć o kwotę 260 000 zł limit 
wydatków w 2012 roku i zwiększyć o kwotę 400 000 zł limit wydatków w 2013 
roku, zmiana spowodowana jest przesunięciem płatności na 2013 rok, 
f)zwiększyć  przedsięwzięcie wieloletnie „Przebudowa dróg publicznych wraz z 
uzbrojeniem na rewitalizowanym terenie byłej KWK Moszczenica” z planowanym 
limitem zobowiązań i wydatków na kwotę 2 500 000 zł, w tym: w 2012 roku 
kwotę 100 000 zł, w 2013 roku 1 000 000 zł i w 2014 roku 1 400 000 zł, w 
związku ze zwiększeniem kosztów dla przewidzianego do realizacji następnego 
odcinka zadania, 
g)zwiększyć  przedsięwzięcie wieloletnie „Budowa drogi- odnoga ul. Powstańców” 
z planowanym limitem zobowiązań i wydatków o kwotę 100 000 zł w 2012 roku 
w celu urealnienia kosztów realizacji zadania, 
h)zmniejszyć przedsięwzięcie wieloletnie „budowa chodnika ul. Jana Pawła II” z 
planowanym limitem zobowiązań i wydatków w 2012 roku o kwotę 297 200 zł, 
w wyniku oszczędności wobec zakończonej procedury przetargowej i 
podpisaniem umowy na realizację zadania, 
i)zmniejszyć wieloletnie przedsięwzięcie „Przebudowa ul. Witczaka” o kwotę 46 
350 zł,  z planowanym limitem zobowiązań i wydatków w 2012 roku co wynika 
z faktu, iż w roku bieżącym zostanie wykonana jedynie dokumentacja techniczna 
i rozpoczęta  procedura przetargowa, 
j)zmniejszyć wieloletnie przedsięwzięcie „Adaptacja Łazienek I dla potrzeb USC” 
o kwotę 850 000 zł,  z planowanym limitem zobowiązań i wydatków w 2012 roku 
w związku z niewykorzystaniem środków na tym zadaniu. W roku bieżącym 
rozpoczęta zostanie jedynie aktualizacja dokumentacji technicznej, 
d)do zakresu rzeczowego przedsięwzięcia wieloletniego pn. „Budowa oświetlenia 
ulic” proponuje się dodać w 2012 roku ppkt f) wykonanie projektu przebudowy 
oświetlenia z sieci napowietrznej nN na sieć kablową na osiedlu „Pionierów”. 
4. W załączniku nr 4 ”Zestawienie przedsięwzięć wieloletnich dotyczących zadań 
związanych z programami finansowanymi z udziałem środków, o których mowa w 
art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3 ustawy o finansach publicznych” proponuje się: 
a) w punkcie I.14 w bieżącym przedsięwzięciu pn. „Dajmy dzieciom skrzydła-
indywidualizacja procesu nauczania i wychowania w klasach I-III szkół 
podstawowych w Jastrzębiu-Zdroju”  zwiększyć  limit wydatków planowanych do 
poniesienia ze środków własnych Miasta  o kwotę   15 180 zł w 2012 roku. 
Wobec powyższego „Łączne nakłady finansowe”  w zakresie wydatków bieżących 
na to przedsięwzięcie  kształtować będą się w wysokości 1 264 010 zł, a limit 
zobowiązań wyniesie 195 880  zł. Powyższa zmiana spowodowana jest 
zatrudnieniem  na umowę zlecenie osoby do pomocy przy czynnościach 



związanych z wyborem wykonawców poszczególnych zadań wynikających z 
realizacji projektu. 
b)w punkcie II.2  w majątkowym  przedsięwzięciu pn. „Budowa  Drogi Głównej 
Południowej na odcinku od DW 933 - ul. Pszczyńskiej w Jastrzębiu Zdroju do 
węzła Autostrady A 1 w Mszanie – etap II”   zmniejsza się w 2012 roku o kwotę 2 
500 000 zł  limit wydatków planowanych do poniesienia ze środków własnych. 
Wobec powyższego „Łączne nakłady finansowe”  w zakresie wydatków 
majątkowych na to przedsięwzięcie  kształtować będą się w wysokości 169 920 
742 zł , a limit zobowiązań wyniesie 161 498 198 zł. Powyższa zmiana 
spowodowana  jest zmniejszeniem planowanych do poniesienia w 2012 roku 
wydatków niekwalifikowanych projektu.  
c) w punkcie II.5 w majątkowym przedsięwzięciu wieloletnim pn. „Elektroniczny 
obieg dokumentów w Jastrzębiu Zdroju” zwiększyć  w 2012 roku  limit wydatków 
planowanych do poniesienia ze środków własnych Miasta o 88 324 zł. Wobec 
powyższego „Łączne nakłady finansowe”  w zakresie wydatków majątkowych na 
to przedsięwzięcie  kształtować będą się w wysokości 5 977 532 zł, a limit  
zobowiązań wyniesie 88 324 zł. Powyższa zmiana spowodowana jest 
koniecznością  doposażenia ww. projektu w integrację e-PUAPu, co umożliwi 
interesantom asygnowanie pism  profilem zaufanym.  
 
Lucyna Maryniak 
Jakie środki zostały zabezpieczone na temat zabytków w mieście, jakie to są 
zabytki? Czy wchodzą także pomniki przyrody? 
 
Andrzej Kinasiewicz 
Około 100 tysięcy złotych rocznie jest zabezpieczone na renowację zabytków.  
 
Dariusz Holesz 
Musi być uchwała merytoryczna w tym temacie.  
 
Lucyna Maryniak 
Gdy było 45 radnych omawiane były na komisjach wszystkie uchwały, teraz 
nawet nie można się wypowiedzieć na Komisji na temat tego, co radnego 
interesuje po przeczytaniu projektu uchwały. Po to jest Komisja, aby to, co dla 
mnie jest niedopowiedziane – zostało wyjaśnione. Uważam, że przewodniczący 
Komisji powinien wytworzyć taką atmosferę, aby tych pytań było jak najwięcej,              
i nie były oceniane od razu że są niedobre lub nie na temat. Jeżeli na Sesji 
dopytujemy się, bo nie ma tego czasu zrobić na Komisjach, więc pytam – gdzie 
mamy pytać- na Sesji nie, na Komisjach nie- to po co są ci radni.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Jestem każdorazowo około godziny prędzej przed Komisją, zapoznaję się 
dokładnie z uchwałami, jeśli radny ma problem z przeanalizowaniem danej 
uchwały, o to można zapytać. Jako przewodniczący powinienem czuwać nad 
przebiegiem Komisji, a radni powinni zadawać pytania tematyczne.  
W przypadku pomników – jest to szkolny błąd w myleniu się. 
 
Lucyna Maryniak 
Ja wczoraj byłam tu po pocztę, które w domu przerobiłam i dziś znowu dostałam 
nowe projekty, o które mam prawo zapytać. My mamy to wszystko z pewnym 
opóźnieniem, proszę mi nie mówić że ja mam to co pan, co chwile są dorzucane 
nowe projekty. Ja dostaję dietę za to, żebym wiedziała, jak mam zagłosować na 
Sesji to dlaczego ja jestem od początku tępiona.  
Wy uważacie, że jak ja się odezwę, to zaraz trzeba coś znaleźć aby mnie 
ośmieszyć, albo potępić lub zlekceważyć. Ja zadaję pytania do budżetu.  
 



Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –2. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2011r. w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok,   

 
Skarbnik Miasta Dariusz Holesz-  
Załącznik Nr 1  
1.     W dziale 100 Górnictwo i kopalnictwo proponuje się zwiększyć dochody 
bieżące z tytułu zawartej ugody z KWK „Zofiówka-Borynia” na współfinansowanie 
remontu ulicy Gagarina  o kwotę 498 280 zł. 

2.     Proponuje się zwiększyć plan dochodów bieżących budżetu Miasta w dziale 
853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej o kwotę 70 269 zł, z 
tytułu partycypowania w kosztach utrzymania budynku Domu Nauki i 
Rehabilitacji dla Dzieci Niepełnosprawnych przez Zespół Szkół Nr 10. W budynku 
siedzibę mają dwie jednostki tj. DNiR i ZS Nr 10, zarządcą budynku jest Dyrektor 
DNiRU, tym samym wszelkie umowy dotyczące utrzymania budynku  tj. za 
energię elektryczną, wodę, konserwację dźwigu, wywóz nieczystości zawarte są z 
Dyrektorem DNiR. W związku z tym placówki muszą rozliczać się między sobą.  
3.     W dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska proponuje się 
zwiększyć dochody bieżące z tytułu wpływów związanych z gromadzeniem 
środków z tytułu wydanych decyzji za wycinkę drzew o kwotę 696 458 zł. 
4.     Z uwagi na dostosowanie planu finansowego Miasta Jastrzębie-Zdrój w 
zakresie zadań  administracji rządowej i innych zleconych Miastu odrębnymi 
ustawami do budżetu zadaniowego państwa w miesiącu maju, proponuje się w 
dochodach zrezygnować z dotychczasowych nazw źródeł, wskazując jedynie 
rodzaj otrzymanej dotacji.  

Załącznik Nr 2  
1.     W dziale 100 Górnictwo i kopalnictwo, rozdziale 10001 Górnictwo węgla 
kamiennego proponuje się zwiększyć wydatki bieżące  z tytułu zawartej ugody z 
KWK „Zofiówka-Borynia” na współfinansowanie remontu ulicy Gagarina, zadanie  
Nr 000-000-333-000 Remonty nawierzchni dróg o kwotę 498 280 zł. 

2.     W dziale 600 Transport i łączność, proponuje się zwiększyć wydatki bieżące 
na zadanie Nr 000-000-303-000 Remonty chodników o kwotę 243 550 zł, z 
czego w rozdziale 60015 Drogi publiczne w miastach na prawach powiatu o 
kwotę 97 200 zł na remont chodnika przy ul. Granicznej, a w rozdziale 60016 
Drogi publiczne gminne o  kwotę 146 350 zł, na remont chodnika wraz z zatoką 
autobusową przy ul. Małopolskiej. 
3.     W dziale 600 Transport i łączność, proponuje się dokonać następujących 
zmian w wydatkach inwestycyjnych Miasta: 
a)     w rozdziale 60015 Drogi publiczne w miastach na prawach powiatu: 
-         zwiększyć wieloletnie przedsięwzięcie Nr 000-000-181-300 „Budowa 
drogi-odnoga ul. Powstańców Śl.”-  pw związane z realizacją programów i zadań 
majątkowych o kwotę 100 000 zł  w celu urealnienia kosztów realizacji zadania, 
-         zmniejszyć wieloletnie przedsięwzięcie Nr 000-000-195-300 „Budowa 
chodnika ul. Jana Pawła II”.-  pw związane z realizacją programów i zadań 
majątkowych o kwotę 297 200 zł  w wyniku oszczędności wobec zakończonej 
procedury przetargowej i podpisania umowy na realizację zadania, 
-         zmniejszyć wieloletnie przedsięwzięcie Nr 000-P61-008-100 „Budowa 
drogi głównej południowej na odcinku od DW933-ul.Pszczyńskiej w Jastrzębiu 
Zdroju do węzła autostrady A1 w Mszanie - ETAP II- Budowa drogi głównej 
południowej na odcinku od DW933-ul.Pszczyńskiej w Jastrzębiu Zdroju do węzła 
autostrady A1 w Mszanie - ETAP II”- PW z udziałem śr., o których mowa w art.5 



ust1 pkt 2 i 3 o kwotę 2 500 000 zł,  w 2012 roku zgodnie z wnioskiem 
aplikacyjnym do dofinansowania zadania w ramach RPO WSL środki nie będą 
wykorzystane, 
b)    w rozdziale 60016 Drogi publiczne gminne: 
-         zwiększyć wieloletnie przedsięwzięcie Nr 000-000-003-300 „Przebudowa 
dróg publicznych wraz z uzbrojeniem na rewitalizowanym terenie byłej KWK 
Moszczenica” -pw związane z realizacją programów i zadań majątkowych o kwotę 
100 000 zł  w celu urealnienia kosztów realizacji zadania, 
-         wprowadzić nowe wieloletnie przedsięwzięcie Nr 000-000-196-300 
„Budowa dróg ul. Skrzyszowska”- pw związane z realizacją programów i zadań 
majątkowych na kwotę 1 066 458 zł, jest to kontynuacja zadania realizowanego 
w 2011 roku w zakresie opracowania dokumentacji technicznej, 
-         zmniejszyć wieloletnie przedsięwzięcie Nr 000-000-002-300 „Przebudowa 
drogi Pole Bzie-KSSE” - pw związane z realizacją programów i zadań 
majątkowych o kwotę 960 000 zł  w 2012 roku, na rzecz 2013 roku. Powyższa 
zmiana wynika z faktu, iż projekt budowlano-wykonawczy przebudowy drogi 
zostanie ukończony w grudniu bieżącego roku, co uniemożliwia wykonanie 
jakichkolwiek prac drogowych w 2012 roku, 
-         zmniejszyć wieloletnie przedsięwzięcie Nr 000-000-180-300 „Przebudowa 
ul. Witczaka” - pw związane z realizacją programów i zadań majątkowych 
o kwotę 46 350 zł  co wynika    z faktu, iż w roku bieżącym zostanie wykonana 
jedynie dokumentacja techniczna i rozpoczęta  procedura przetargowa, 
c)     w rozdziale 60095 Pozostała działalność: 
-         zmniejszyć wieloletnie przedsięwzięcie Nr 000-000-112-300 Przebudowa 
parkingu ul. Wodeckiego- pw związane z realizacją programów i zadań 
majątkowych o kwotę 170 000 zł.  Zmniejszenie wynika z faktu, iż w budżecie 
2012 roku zabezpieczono środki w wysokości 200 000 zł, zaś wartość całkowita 
zadania to 1 500 000 zł. Na dzień dzisiejszy brak jest pełnego zabezpieczenia 
środków na realizację zadania, zaś wykonanie w roku bieżącym przebudowy 
choćby części urządzeń kolidujących z przebudową parkingu jest  niemożliwe z 
uwagi na przedłużającą się budowę sklepów „Biedronka – Mrówka” przy ulicy 
Rybnickiej. 
4.     Zwiększyć wydatki bieżące o kwotę 78 823 zł w dziale 710 Działalność 
usługowa, rozdziale 71004 Plany zagospodarowania przestrzennego, na 
sfinansowanie kosztów wykonania „Opinii technicznej i koncepcji przebudowy 
łaźni na byłej KWK Moszczenica w Jastrzębiu-Zdroju” oraz na ogłoszenia 
prasowe, uzgodnienia branżowe i ksero map.  
5.     W dziale 750 Administracja publiczna, rozdziale 75095 Pozostała działalność 
zmniejszyć wydatki bieżące o kwotę 3 716 zł oraz zwiększyć wydatki majątkowe 
o kwotę 88 324 zł na wieloletnie przedsięwzięcie Nr 000-P75-123-100 
„Elektroniczny obieg dokumentów w Jastrzębiu Zdroju - Elektroniczny obieg 
dokumentów w Jastrzębiu Zdroju - pw z udziałem śr. o których mowa w art.5 
ust1 pkt 2 i 3 . Uruchomiony w miesiącu czerwcu Miejski Portal e-Usług 
Publicznych (MPeUP), musi zostać zintegrowany z platformą wojewódzką e-PUAP 
aby uzyskać dostęp do profilu zaufanego, jedynego bezpłatnego podpisu, który 
może być używany przez interesantów w całym kraju do załatwienia spraw 
urzędowych. Obecnie interesant może złożyć wniosek przez system MPeUP 
wyłącznie przy posiadaniu elektronicznego podpisu, który jest usługą odpłatną 
i kosztuje 300 zł. Aby poprawić wykorzystanie MPeUP zasadne jest doposażyć ją 
w profil zaufany. 
6.     W dziale 801 Oświata i wychowanie, proponuje się:   
-         w rozdziale 80101 Szkoły podstawowe, zwiększyć wydatki bieżące o 
kwotę 15 180 zł, na wieloletnie przedsięwzięcie Nr 000-P88-000-100 „Dajmy 
dzieciom skrzydła-indywidualizacja procesu nauczania i wychowania w klasach    
I-III szkół podstawowych w Jastrzębiu-Zdroju” - pw z udziałem śr., o których 
mowa w art.5 ust 1 pkt 2 i 3.  Powyższa zmiana spowodowana jest 



zatrudnieniem  na umowę zlecenie osoby do pomocy przy czynnościach 
związanych z wyborem wykonawców poszczególnych zadań wynikających z 
realizacji projektu, oraz zmniejszyć wydatki majątkowe na zadaniu  Nr 000-000-
159-000 „Budowa i modernizacja boisk szkolnych” o kwotę 23 080 zł, w wyniku 
oszczędności wobec zakończonej procedury przetargowej i podpisania umowy na 
boisko przy Szkole Podstawowej Nr 4. 
-         w rozdziale 80104 Przedszkola, zmniejszyć wydatki inwestycyjne o kwotę 
260 000 zł, dla wieloletniego przedsięwzięcia Nr 000-000-129-300 „Rozbudowa 
kompleksu budynków przy ul. Cieszyńskiej 146-148” -pw związane z realizacją 
programów i zadań majątkowych,  w związku z przesunięciem płatności na 2013 
rok.  
7.     Proponuje się zwiększyć plan wydatków bieżących w dziale 853 – Pozostałe 
zadania w zakresie polityki społecznej i rozdziale 85311 Rehabilitacja zawodowa i 
społeczna osób niepełnosprawnych o kwotę 70 269 zł, z tytułu partycypowania 
w kosztach utrzymania budynku Domu Nauki i Rehabilitacji dla Dzieci 
Niepełnosprawnych przez Zespół Szkół Nr 10.  
8.     W związku z tym, że zabezpieczone w budżecie Miasta na 2012 rok środki 
na wieloletnie przedsięwzięcie Nr ZOS-000-119-300 „Zadania Ochrony 
Środowiska -Adaptacja obiektów byłej stacji paliw na Gminny Punkt Zbiórki 
Odpadów Niebezpiecznych” -pw związane z realizacją programów i zadań 
majątkowych są niewystarczające do zakończenia zadania, proponuje się 
zaciągnąć w 2013 roku preferencyjną pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach w wysokości 591 000 zł. 
Pożyczka udzielana jest do wysokości 80% kosztów kwalifikowanych inwestycji i 
może zostać częściowo umorzona do 40%, gdy zostanie spełniony warunek 
przeznaczenia umorzenia na nowe zadanie ekologiczne. Zaciągnięcie pożyczki w 
pełnej możliwej wysokości oznacza, że wymagany wkład własny powinien 
wynosić 198 000 zł, a w budżecie 2012 roku zabezpieczono 250 000 zł. Dlatego 
proponuje się dokonać zmniejszenia wydatków majątkowych o kwotę 52 000 zł w 
dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdziale 90002 
Gospodarka odpadami.. 
9.     W dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, proponuje się 
zwiększyć wydatki majątkowe, w tym: 
a)     w rozdziale 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód na nowo utworzone 
zadanie inwestycyjne Nr 000-000-090-000 „Wykonanie odwodnienia z terenu 
parku przy ul. Żeromskiego” o kwotę 65 000 zł, 
b)    w rozdziale 90013 Schroniska dla zwierząt na zadanie Nr 000-000-104-000 
„Modernizacja kompleksu obiektów schroniska przy ul. Norwida-Etap II” w kwocie 
250 000 zł, z czego 207 277 zł uchwałą Rady Miasta, a 42 723 zł w ramach 
przeniesień między rozdziałami Zarządzeniem Prezydenta Miasta w miesiącu 
czerwcu. Powyższe środki będą przeznaczone na ubezpieczenie budynku w 
budowie, budowę zbiornika ppoż. na terenie schroniska, zagospodarowanie 
terenu (parkingu, chodników, budowę dróg dojazdowych i placu z kojcami) oraz 
instalację zbiornika na ciekły gaz wraz z osprzętem. 
10.  W dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, proponuje się 
dokonać następujących zmian w wydatkach bieżących: 
a)     w rozdziale 92105 Pozostałe zadania w zakresie kultury zmniejszyć o kwotę 
32 000 zł z pozostałości środków na świadczeniach oraz usługach pozostałych w 
związku z oszczędnościami, 
b)    w rozdziale 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby zwiększyć o 
kwotę 50 000 zł środki na dotację podmiotową dla Miejskiego Ośrodka Kultury, 
na pokrycie działalności bieżącej, związanej ze zwiększonymi kosztami imprez 
miejskich i zużyciem mediów, 
c)     w rozdziale 92120 – Ochrona zabytków i ochrona nad zabytkami zmniejszyć 
o kwotę  105 200 zł zadanie Nr 000-000-372-000 „Renowacja 3 krzyży” co 



podyktowane jest tym, iż kwota na prace konserwatorskie krzyży jest niższa po 
przeprowadzeniu przetargu niż zakładano wcześniej. 
11.  Proponuje się zmniejszyć wydatki majątkowe w dziale 921 Kultura i ochrona 
dziedzictwa narodowego, rozdziale 92120 Ochrona zabytków i opieka nad 
zabytkami na kwotę 850 000 zł, na wieloletnie przedsięwzięcie Nr 000-000-107-
300 „Adaptacja Łazienek I dla potrzeb USC” -PW  związane z realizacją 
programów i zadań majątkowych, w związku z niewykorzystaniem środków na 
tym zadaniu. W roku bieżącym rozpoczęta zostanie jedynie aktualizacja 
dokumentacji technicznej. 
12.  Proponuje się zwiększyć wydatki majątkowe w dziale 921 Kultura i ochrona 
dziedzictwa narodowego, rozdziale 92116 Biblioteki o kwotę 93 500 zł, z 
przeznaczeniem na zadanie Nr 000-000-169-000 „Dotacja celowa na 
modernizację budynku Miejskiej Biblioteki Publicznej przy ul. Wielkopolskiej 1a”. 
W planie początkowym Miasta na 2012 rok zabezpieczono już na to zadanie 
170 000 zł, zgodnie z kosztorysem inwestorskim koszt całego zadania  wyniesie 
263 500 zł.   
13.  W związku z koniecznością dostosowania wysokości kosztów zadań 
inwestycyjnych według złożonych ofert po procedurze przetargowej, proponuje 
się dokonać zwiększenia wydatków majątkowych w dziale 926 Kultura fizyczna,  
rozdziale 92695 Pozostała działalność o kwotę 70 000 zł, z przeznaczeniem na 
zadania inwestycyjne Nr 000-000-179-000 „Zagospodarowanie jaru 
południowego” (52 000 zł) oraz Nr 000-000-172-000 „Zagospodarowanie terenu 
przy ul. Katowickiej” (18 000 zł). 
Załącznik Nr 3 
Zmiany zaproponowane w załącznikach Nr 1 i 2 powodują zmniejszenie deficytu 
budżetowego o 3 817 892 zł, dlatego  proponuje się zmniejszyć zaangażowaną 
wcześniej nadwyżką budżetową z lat ubiegłych. Jednocześnie proponuje się 
zaangażowanie nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych na sfinansowanie pożyczki 
dla Klubu Judo „KOKA” w wysokości 50 000 zł i Uczniowskiego Klubu Sportowego 
„Pionier” w kwocie 60 000 zł. Powyższe zmiany spowodują zmniejszenie planu 
przychodów z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych o kwotę 3 707 892 zł. 
Zwiększa się rozchody budżetu Miasta o 110 000 zł, w związku z planowanym 
udzieleniem pożyczki dla : 
a)     Klubu Judo „KOKA” w kwocie 50 000 zł na zabezpieczenie prawidłowej 
realizacji projektu pn „Polsko-czeska Akademia Judo” realizowanego w ramach 
Funduszu Mikroprojektów Euroregionu Śląsk Cieszyński Programu Operacyjnego 
Współpracy Transgranicznej Republika Czeska-Rzeczpospolita Polska 2007-2013. 
Pożyczka zostanie wykorzystana na pokrycie kosztów obozu w Zakopanym. 
Proponuje się zwiększenie planu rozchodów umożliwiającego dokonanie 
udzielenia tej pożyczki. Pożyczka zostanie spłacona w 2013 roku. 
b)    Uczniowskiego Klubu Sportowego „Pionier” w kwocie 60 000 zł na 
zabezpieczenie prawidłowej realizacji projektu pn „Potyczki szachowe 
w Euroregionie Śląsk Cieszyński” realizowanego z udziałem środków z budżetu 
Unii Europejskiej (85%) i środków z budżetu państwa (10%)  proponuje się 
zwiększenie planu rozchodów umożliwiającego dokonanie udzielenia tej pożyczki. 
Pożyczka zostanie spłacona w 2013 roku. 
Załącznik Nr 4 
W związku ze zwiększeniem  wydatków  planowanych na dotacje dokonanym 
zarządzeniami Prezydenta Miasta w miesiącu czerwcu bieżącego roku oraz 
zmianami wynikającymi z załącznika     Nr 2 do niniejszej uchwały, proponuje się 
dokonać zmiany załącznika Nr 4 do uchwały budżetowej na 2012 rok polegającej 
na: 
-         zwiększeniu o kwotę 50 000 zł dotacji podmiotowej dla jednostek sektora 
finansów publicznych na organizację imprez dla Miejskiego Ośrodka Kultury - 
poz. I.5, 



-         zwiększeniu na kwotę 93 500 zł dotacji celowej dla jednostek sektora 
finansów publicznych – Miejskiej Biblioteki Publicznej na zadanie inwestycyjne 
pn. „Modernizacja budynku  Miejskiej Biblioteki Publicznej przy ul. Wielkopolskiej 
1a” - poz. I.4, 
-         zwiększeniu o kwotę 5 000 zł dotacji dla jednostek sektora finansów 
publicznych, poz. I.17, stanowiącej zwrot środków do budżetu Państwa z tytułu 
realizacji zadań z zakresu opieki społecznej,   
-         zwiększeniu o kwotę 800 zł dotacji dla jednostki samorządowej Bielsko-
Biała, poz. I.30, stanowiącej dotację celową na naukę religii w Kościele 
Chrześcijan Baptystów dla dwóch uczniów należących do gminy Jastrzębie-Zdrój, 
-         zmniejszeniu o kwotę 4 311 zł pozycji I.12.,  
-         zwiększeniu o kwotę 83 429 zł pozycji I.13. 
Załącznik Nr 5 
Proponuje się zwiększyć plan dochodów na wydzielonym rachunku dotyczącego 
stanu środków na początek roku z przeznaczeniem na  odprowadzenie tych 
środków do budżetu Miasta: 
-         opłat za wynajem pomieszczeń szkolnych będących w dyspozycji szkół 
podstawowych, gimnazjalnych oraz ponadgimnazjalnych z wyjątkiem mieszkań 
służbowych, w kwocie 171 zł (Gimnazjum Nr 8), 
-         prowizji towarzystw ubezpieczeniowych i dochody z tytułu umów                   
o współpracy z towarzystwami ubezpieczeniowymi wraz z odsetkami, w kwocie             
1 123 zł (Szkoła Podstawowa Nr 1) 
oraz z tytułu: 
-         odszkodowań i wpłat za utracone lub uszkodzone mienie będące                  
w zarządzie albo w użytkowaniu jednostki budżetowej wraz z odsetkami, w 
kwocie 30 341 zł (Zespół Szkół Nr 2) z przeznaczeniem na zakup materiałów oraz 
kosztów umowy na prace budowlane wykonywane      w celu przywrócenia stanu 
pierwotnego zniszczonych pomieszczeń, 
-         wydawanych duplikatów świadectw i legitymacji szkolnych wraz                    
z odsetkami, w kwocie 260 zł. (Szkoła Podstawowa Nr 6) z przeznaczeniem na 
sfinansowanie wydatków związanych z zakupem materiałów biurowych, 
-         spadków, zapisów i darowizn w postaci pieniężnej na rzecz jednostki 
budżetowej wraz z odsetkami kwota 15 000 zł. Darowizna dla Publicznego 
Przedszkola Nr 20 od firmy PGNiG przeznaczona zostanie na zakup pieca 
gazowego w celu wymiany centralnego ogrzewania na ogrzewanie gazowe, 
-         z tytułu wpływów za kursy i szkolenia umożliwiające uzyskanie lub 
podniesienie kwalifikacji zawodowych wraz z odsetkami kwota 21 600 zł. 
Zwiększenie dochodu ze względu na zwiększone zapotrzebowanie jednostek 
realizujących nauczania w różnych zawodach z przeznaczeniem na wydatki 
rzeczowe i media,    
-         z tytułu odszkodowań i wpłat za utracone lub uszkodzone mienie będące 
w zarządzie albo w użytkowaniu jednostki budżetowej wraz z odsetkami kwota                
1 170 zł. Odszkodowanie od firmy TUiR Warta za zalanie piwnic dla Szkoły 
Podstawowej Nr 6, otrzymana kwota zostanie przeznaczona na wydatki  
związane z przywróceniem stanu użytkowania zalanych piwnic.     
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –2. 
 

• Pismo do Zarządu Osiedla Pionierów dotyczące zmiany statutów rad osiedli 
i sołectw, 

 
Komisja zapoznała się z treścią pisma do Zarządu Pionierów.  
 
Lucyna Maryniak 



Zarząd Osiedla jest bardzo aktywny, liczy na pomoc naszej Komisji. Czy były 
inne propozycje ze strony Zarządu Osiedla, w których moglibyśmy pomóc. 
Tadeusz Markiewicz 
W 2003 roku odbywała się konsultacja statutów, wówczas Osiedle Pionierów 
podnosiło sprawę wprowadzenia ochrony prawnej członków zarządu, co nie 
zostało przez prawnika zaakceptowane. Aktualnie Zarząd Osiedla twierdzi,                   
że statut ogranicza ich w działalności. Dlatego piszemy w piśmie, iż należy 
wskazać konkretne zapisy niezgodne z ustawą.  
 

• Pismo dotyczące prośby o wsparcie społecznej inicjatywy w sprawie  
uczczenia bitwy o Bożą Górę, 

 
Komisja zapoznała się z treścią pisma.  

 
• Wszczęcie postępowania nadzorczego wobec uchwał oświatowych (7). 

 
Andrzej Pawłowski – Naczelnik Wydziału Edukacji omówił sprawę zawiadomień            
o wszczęciu postępowań nadzorczych wobec uchwał oświatowych.  
Jeśli chodzi o Zespół Szkół nr 4, to zanim Wydział sporządził projekty uchwał, 
zasięgnął opinii Kuratora Oświaty w kwestii czy w konkretnych przypadkach 
wymagana jest opinia Kuratora Oświaty. Uchwały zostały podjęte, przesłane 
Nadzorowi Prawnemu, który zakwestionował brak opinii, mimo posiadania pisma 
Kuratorium Oświaty w tej sprawie. Kurator Oświaty stwierdził, iż Wicekurator 
podpisując pismo popełnił błąd. Wydział zwrócił się o wydanie opinii do Kuratora 
Oświaty, który wydał opinię negatywną.  
W uchwałach likwidacyjnych (6), w styczniu podjęte zostały uchwały o zamiarze 
likwidacji, Kurator wydał opinię pozytywną, na tej podstawie w kwietniu zostały 
podjęte uchwały o likwidacji. Aktualnie Nadzór prawny wskazał błąd formalny, 
polegający na konieczności wydzielenia sprawy uchylenia, wyłączenia                          
i zlikwidowania szkół. 
Robiąc uchwały bazowaliśmy na podobnych uchwałach z innych gmin, w tamtych 
przypadkach nic nie zostało zakwestionowane przez Nadzór Prawny.   
 
Komisja przyjęła do wiadomości.  
 
Ad.5.  
Wolne głosy i wnioski.  

Komisja sformułowała wniosek następującej treści: 

Komisja wnioskuje o wyjaśnienie zakupu trzech tablic interaktywnych- co 
jest powodem opóźnienia zakupu tablic. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
        
Ad.6. 
Zakończenie posiedzenia.  
 
Tadeusz Markiewicz 

Dziękuję zebranym za przybycie i kończę obrady komisji.  
 
Protokołowała     
Agnieszka Bąk 
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